
RGm.0002.3.6.2016

(Proponowany tekst protokołu)

PROTOKÓŁ

Nr XVII/2016

z VI sesji Rady Gminy Wilczęta
w 2016 roku

odbytej w dniu 6 października 2016 r.
_________________________________________________________________________



PROTOKÓŁ Nr XVII/2016
z sesji Rady Gminy Wilczęta odbytej

w dniu 6 października 2016 r.

Ad. pkt.  1 – otwarcie obrad.

Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Pani Krystyna Kaczyńska, która
powitała radnych oraz zaproszonych gości: Panią Beatę Jarosz – Wójta Gminy, Panią Mo-
nikę Gońca – Skarbnika Gminy, Pana Tadeusza Wysockiego – Sekretarza Gminy, kierow-
ników jednostek organizacyjnych Gminy, sołtysów sołectw oraz przybyłą na salę publicz-
ność.

Ad. pkt.  2. – stwierdzenie prawomocności obrad.

Na podstawie listy obecności radnych Przewodnicząca Rady stwierdziła, że sesja jest
prawomocna, ponieważ na 15 radnych w obradach uczestniczy 11 – lista obecności sta-
nowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt. 3. – Zatwierdzenie porządku posiedzenia.

Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek sesji, który przyjęto jednogłośnie w głoso-
waniu jawnym (w głosowaniu udział wzięło 11 radnych) w brzmieniu jak niżej:

1. Otwarcie sesji i powitanie zebranych.
2. Stwierdzenie prawomocności sesji.
3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z poprzednich sesji.
5. Dyskusja i podjęcie uchwał w sprawie:

5.1. zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wilczęta na lata 2016-2025,
5.2. zmiany w budżecie gminy na 2016 r.,
5.3. przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Wilczęta,
5.4. ustalenia stawek podatku od nieruchomości na 2017 rok,
5.5. ustalenia stawek podatku od środków transportowych na 2017 rok.

6. Interpelacje, wnioski i zapytania.
7. Zakończenie sesji.

Ad. pkt. 4. – przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Protokół z poprzedniej sesji: Nr XVI/2016 z dnia 13 września 2016 r. przyjęto jedno-
głośnie w głosowaniu jawnym (w głosowaniu udział wzięło 11 radnych), bez odczytywa-
nia.

Ad. pkt. 5.1. – zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilczęta na lata 2016-
2025.

Z treścią projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Wilczęta na lata 2016-2025 zapoznała zebranych Pani Monika Gońca – Skarbnik Gminy.
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:

Komisja Rewizyjna nie obradowała nad projektami uchwał – brak kworum.

 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje
pozytywnie powyższy projekt uchwały.

 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-
twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Proszę o zgłaszanie się do zadawania pytań. Czy ktoś z Pań i Panów radnych chciałby 
zgłosić zmiany do uchwały?



Dyskusji i wniosków nie było.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym
(w głosowaniu udział wzięło 11 radnych) jako uchwałę Nr XVII/110/16 stanowiącą za-
łącznik Nr 3 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt. 5.2. – zmiany w budżecie gminy na 2016 r.

Z treścią projektu uchwały w sprawie zmiany w budżecie gminy na 2016 r. zapoznała
zebranych Pani Monika Gońca – Skarbnik Gminy. Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 4
do niniejszego protokołu.

Dyskusji i wniosków nie było.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-

twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Przewodnicząca Rady odczytała  i  poddała  pod głosowanie powyższy projekt  uchwały,
który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym (w głosowaniu udział wzięło 11 rad-
nych) jako uchwałę Nr XVII/111/16 stanowiącą załącznik Nr 5 do niniejszego protoko-
łu.

Ad. pkt. 5.3. – Strategia Rozwoju Gminy Wilczęta.

Z treścią projektu uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Wilczęta na
lata 2016-2026 zapoznał zebranych Pan Tadeusz Wysocki – Sekretarz Gminy. Projekt
uchwały stanowi załącznik Nr 6 do niniejszego protokołu.

Pani Dagmara Bielawska – przedstawiciel firmy AD REM wykonawca projektu – Opraco-
wanie tego dokumentu to jest właściwie wynik państwa pracy i polegało na spotkaniach
zespołu. Strategia wyznacza kierunki pracy przez najbliższe 10 lat. To wszystko co się
znajduje w dokumencie było opracowywane przez reprezentantów państwa Gminy. Stra-
tegia składa się z dwóch części: I część to jak wygląda to dzisiaj. Wzięto pod uwagę
uwarunkowania geograficzne, środowisko naturalne to gdzie państwo jesteście. Wzięto
pod uwagę również kapitał społeczny ale też i sferę gospodarczą. II część pokazuje pań-
stwu cele i kierunki którymi chcielibyście państwo podążać. Wskazane są też możliwości,
które wiążą się z tą strategią – cele, działania i możliwości do pozyskania środków. Gra-
tuluję przyjęcia takiego dokumentu, ponieważ dzięki niemu wiecie w jakim kierunku na-
leży podążać. Wskazane jest też skąd pozyskiwać środki na realizację tych celów.

Pan Andrzej Nowosielski – Mam pytanie. Co poza cmentarzem przez 10 lat będzie się
rozwijało na terenie naszej Gminy? Co przewidujecie w sprawie oświaty?

Wójt Gminy – Przygotowanie strategi polegało na cyklu kilku spotkań na które zaprasza-
ni byli sołtysi, mieszkańcy Gminy. Strategia jest dokumentem elastycznym i zmiany po-
przez uchwałę są możliwe. Jest to decyzja w którą stronę mamy iść. Cele ujęte w tym
dokumencie mają pozwolić Gminie na pozyskiwanie środków. Tam nie ma odpowiedzi na
pana pytanie ile ma być szkół na terenie Gminy. Decyzja w którym kierunku ma oświata
iść, to zadanie organu prowadzącego.

Radna Lilla Kaczorek-Niska – O „Strategi” teraz zadecydują radni. Jest to dokument na
najbliższe 10 lat. Mówię ponieważ uczestniczyłam w pracach tego zespołu. Fakt faktem,
że nie wiele osób było zainteresowanych pisaniem takiego dokumentu. Brane były pod
uwagę przede wszystkim nasze uwarunkowania a później nasze pobożne życzenia. Pyta-
nie do radnych, na ile radni zapoznali się z dokumentem i czy im się podoba taki kieru-
nek rozwoju Gminy jaki jest w tej „Strategii” zaproponowany.



Pani Dagmara Bielawska – Zespół pracował nad I i II częścią „Strategii”. W II części zo-
stała zrobiona tzw. analiza SWOT. Zbadane zostały państwa mocne strony, słabe strony,
szanse i zagrożenia. Na podstawie tego „wyszedł” pewien obraz gdzie państwo macie
szanse. Zostały stworzone cele strategiczne i operacyjne – czyli w którym kierunku chce-
cie się rozwijać.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-

twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Po przeprowadzeniu dyskusji przystąpiono do głosowania.
Przewodnicząca Rady odczytała  i  poddała  pod głosowanie powyższy projekt  uchwały,
który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym (w głosowaniu udział wzięło 11 rad-
nych) jako uchwałę Nr XVII/112/16 stanowiącą załącznik Nr 7 do niniejszego protoko-
łu

Na salę posiedzeń przybył pan Bogdan Pochodaj – Radny Powiatu Braniewskiego.

Ad. pkt. 5.4. – stawki podatku od nieruchomości.

Z treścią projektu uchwały w sprawie stawek podatku od nieruchomości zapoznał ze-
branych Pan Tadeusz Wysocki – Sekretarz Gminy. Projekt uchwały stanowi załącznik Nr
8 do niniejszego protokołu.

Radna Lilla Kaczorek-Niska – Pani Skarbnik przygotowała sobie projekt jak przedkłada
się nasz budżet względem stawek podatku w poszczególnych pozycjach.

Skarbnik Gminy – Trzeba zauważyć, że grosz wzrostu za jedną stawkę nie jest równy
wzrostowi jednego grosza na innej stawce. W jednym przypadku wzrost o 1 grosz powo-
duje w budżecie wzrost o 10 tys. zł a w innym tylko 8 zł. Największe wpływy mamy z
„działalności gospodarczej” gdzie za 7 groszy mamy wzrost o 70 tys. zł.

Radna Elżbieta Skubij –  Chciałam sprostować wypowiedź wczorajszą o protokole z wy-
jazdowego posiedzenia Komisji Oświaty ….. O szkole w Wilczętach zapisane jest, że „Pla-
cówka szkolna w Wilczętach mimo ubogiego wyposażenia utrzymywana jest w czystości,
schludności i ładzie” a ja tego wczoraj na posiedzeniu Komisji nie powiedziałam.

Salę posiedzeń opuściła radna Elżbieta Skubij

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
 Radna Barbara Miszka Wiceprzewodnicząca Komisji  Oświaty,  Kultury ...  –  komisja

opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-

twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Po przeprowadzeniu dyskusji przystąpiono do głosowania.
Przewodnicząca Rady odczytała  i  poddała  pod głosowanie powyższy projekt  uchwały,
który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym (w głosowaniu udział wzięło 10 rad-
nych) jako uchwałę Nr XVII/113/16 stanowiącą załącznik Nr 9 do niniejszego protoko-
łu

Ad. pkt. 5.5. – stawki podatku od środków transportowych.

Z treścią projektu uchwały w sprawie stawek podatku od środków transportowych za-
poznał zebranych Pan Tadeusz Wysocki – Sekretarz Gminy. Projekt uchwały stanowi za-
łącznik Nr 10 do niniejszego protokołu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
 Radna Barbara Miszka Wiceprzewodnicząca Komisji  Oświaty,  Kultury ...  –  komisja

opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.



 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-
twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Dyskusji i wniosków nie było.

Przewodnicząca Rady odczytała  i  poddała  pod głosowanie powyższy projekt  uchwały,
który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym (w głosowaniu udział wzięło 10 rad-
nych) jako uchwałę Nr XVII/114/16 stanowiącą załącznik Nr 11 do niniejszego proto-
kołu

Ad. pkt. 6. – Interpelacje, wnioski i zapytania.

Radny Tadeusz Gębarowski – Czy spółka wywożąca śmieci ma mniejszy samochód do
tych celów? 

Sekretarz Gminy – Monitowaliśmy i rozmawialiśmy kilkakrotnie o tym i niestety na tym
terenie nie posiadają mniejszego wozu „śmieciarki”.

Radny Marcin Stołycia – „Zginął” śmietnik koło przystanku (koło szkoły) w Nowicy.

Sekretarz Gminy – Już powrócił na swoje miejsce. Ktoś wcześniej przeniósł na inne miej-
sce bez wyrażenia zgody. W tej chwili czynimy starania o zwiększenie pojemników 1100 l
na plastik ponieważ ich brakuje.

Radny Stanisław Terlicki – Przystanek autobusowy w Księżnie przecieka.

Pani Agnieszka Widuń – pracownik Urzędu Gminny Wilczęta – Zakupiono otulinę i prze-
ciek dachu, z chwilą poprawy pogody, naprawimy we własnym zakresie.

Przewodnicząca Rady – Przekazałam państwu na piśmie pewne informacje, które uwa-
żam, że są potrzebne zarówno do wiadomości radnych jak i wiadomości państwa. Na-
stępnie Przewodnicząca Rady omówiła sprawę „Dotacji przekazanych jednostkom samo-
rządu terytorialnego (starostwo powiatowe w Braniewie) pochodzące z budżetu Gminy
Wilczęta w latach 2008-2015” w wysokości około 500 tys. zł – dokument ten stanowi za-
łącznik Nr 12 do niniejszego protokołu.
Przewodnicząca Rady – Mówiłam państwu na poprzedniej sesji, że nie podniosę ręki za
dotacją, ponieważ uważam, że Powiat ma swoje pieniądze a my pieniędzy nie mamy za-
równo na drogi gminne jak i na remonty szkół. Te pieniądze powinny być u nas a my lek-
ką ręką daliśmy je w prezencie.

Pan Andrzej Nowosielski – My mamy problem z rozliczeniem pieniędzy w wysokości oko-
ło 600 tys. zł dla „Agencji”. Gmina za poprzedniego wójta musiała wiedzieć, że jest do
realizacji kwota, którą „Agencja” przekazała dla Gminy. Głosujecie aby Powiat dostał tu i
tam i wychodzi, że Gmina wydała około 500 tys, zł na przestrzeni kilku lat, a 380 tys. zł
trzeba będzie zwracać do Agencji. Współczuję pani Wójt, ponieważ musi „znaleźć” pie-
niądze do oddania. Mam uwagę do pani Skarbnik, bo gdzieście przez te lata byli. Dzieląc
600 tys zł przez 8 lat, to nawet nie wychodzi 100 tys zł rocznie.

Skarbnik Gminy – Powiedział  pan, że wójt  nie jest winna, rada nie jest winna, pani
Skarbnik była. Po pierwsze skarbnik nie podejmuje decyzji w tych sprawach. Po powoła-
niu mnie na to stanowisko, nie miałam zdeponowanych tych pieniędzy na oddzielnym
koncie. 690 tys nie było rozliczone.

Następnie wywiązała się niekontrolowana dyskusja – wymiana zdań dotycząca zadłuże-
nie wobec „Agencji” i jego rozliczenia, ściągalności podatku z „HOLLAS-u”, itp. w której
udział wzięli: Skarbnik Gminy, pan Andrzej Nowosielski, Sekretarz Gminy – bez udziela-
nia głosu przez Przewodniczącą Rady.

Przewodnicząca Rady – Chciałam na pana ręce panie Pochodaj złożyć serdeczne podzię-
kować pana kolegom, którzy na poprzedniej sesji tak zlekceważyli naszą Radę. Dotację
mieli podaną jak na talerzu, ani dziękuję, ani panów tu nie było – bardzo nie ładnie. Za-
stanawiam się w przyszłości jeśli będzie mi dane, czy w ogóle będzie sens zapraszania
kogokolwiek ze Starostwa.



Pan Bogdan Pochodaj – Chciałem się odnieść do tego wyliczenia. Te drogi chyba w Bra-
niewie są wyremontowane a nie w naszej Gminie. Odnośnie kolegów z Zarządu Powiatu,
przekażę pani podziękowania i jak chętnie współpracujecie z Powiatem. Pani obraziła Za-
rząd Powiatu. Każdy ma swoje obowiązki, a oni specjalnie przyjechali podpisać porozu-
mienie aby w naszej gminie powstała jakaś inwestycja. Ubolewam nad tym, że przez
dwa lata Gmina nie pozyskała nawet symbolicznej złotówki dodatkowej oprócz podatków
od mieszkańców.

Wójt  Gminy –  Pan jest  wieloletnim samorządowcem. Proszę  powiedzieć  jak  wygląda
sprawa pozwolenia na wycinkę drzew, bo mieszkańcom Słobit i każdej innej miejscowo-
ści, gdzie pan ostatnio aktywnie się udziela, przekazuje pan informacje, że pani Wójt nie
wyraziła zezwolenia na wycinkę drzew na drodze w Słobitach, gdzie ma pójść inwestycja.
Drugie pytanie jest takie, co to jest nadwyżka budżetowa i dlaczego pan opowiada, że z
Zakładu Komunalnego „wyprowadzono” 30 tys. zł bo ta nadwyżka budżetowa to złodziej-
stwo. Trzecie pytanie o te 155 tys. zł abyście ujednolicili zeznania. Te 155 tys. zł, które
radni zdecydowali na przekazanie dla Powiatu, raz że przez radnych powiatowych są wy-
śmiewane, nikt nie wierzy że Powiat wypełni tę swoją obietnicę, którą na piśmie pan Sta-
rosta podpisał, a pana kolega opowiada, że te 155 tys. zł, to według jego rozeznania po-
winno być na zatrudnienie bezrobotnych. Teraz mieszacie ludziom w głowach. Czy ta
droga ma być czy nie.

Pan Bogdan Pochodaj – Wycinka drzew. Powiat występuje do pani Wójt o wycinkę drzew.
Pani  Wójt  wydaje  decyzję  administracyjną.  Nie  ma  ekspertyzy  a  pracownicy  urzędu
stwierdzili, że we wszystkich drzewach są robaczki. Od razu wydaliście decyzję negatyw-
ną. Dofinansowanie drogi. W miesiącu lipcu albo w sierpniu wpłynęło do nas pismo od
pani Wójt o współpracy odnośnie składania wniosków na „Schetynówki” z możliwością
porozumienia na inwestycje drogowe.

Wójt Gminy – Droga, o której pan mówi – najpierw wysłaliśmy pismo z zapytaniem czy
Powiat tę decyzje podejmie a później sprawdziliśmy jak wyglądają dokumenty. Były błę-
dy do PROW – nie ma i nie było przepływu informacji.

Następnie wywiązała się niekontrolowana dyskusja – wymiana zdań dotycząca składania
wniosków (dokumentacji) w ramach PROW, Schetynówki na drogi położone na terenie
Gminy Wilczęta, stanowiska i decyzji Starostwa w tej sprawie, remontu drogi Stare Sie-
dlisko-Dębiny, nadwyżka budżetowa i obrotowa w Zakładzie Komunalnym, itp. w której
udział  wzięli:  Wójt  Gminy,  pan Bogdan Pochodaj,  pan Andrzej  Nowosielski,  Skarbnik
Gminy – bez udzielania głosu przez Przewodniczącą Rady.

Pan Ryszard Siedlecki – Dyrektor Gimnazjum Publicznego w Wilczętach – Chcę zwrócić
uwagę, że komisja Rewizyjna jak i Komisja Oświaty… Rady Gminny wizytowały „moją”
szkołę. Gdyby się okazało, że jakimś cudem znajdą się pieniądze, to należy wskazać tę
szkołę do remontu, aby później nie było zdziwienia, że tyle spraw trzeba zrobić naraz.
Przypomnę, że do wykonania jest: dach (praktycznie cały do wymiany); c.o. w sali gdzie
obecnie siedzimy; docieplenie obiektu. Projekt budżetu dotyczący Gimnazjum przekaza-
łem. Sprawy tej nie można odkładać na później i należałoby zaplanować, co w danym
roku będziemy wykonywać i systematycznie te środki wykorzystywać.

Przewodnicząca Rady – Szybko daliśmy tę dotację dla powiatu. Być może trzeba było by
zastanowić się nad remontami naszych szkół. Chciałabym zapytać się państwa radnych,
czy mamy wpływ na budżet czy nie? Ponieważ słyszę ciągle od niektórych osób, że radni
nie maja wpływu na budżet. To tylko pani Wójt robi a my siedzimy i patrzymy. Skoro
mamy, to proszę nie rozpowiadać takich głupot, że radni nie mają wpływu na budżet.

Radny Ryszard Adamczyk – Padły stwierdzenia, że my nie współpracujemy z Powiatem.
Chciałbym to sprostować. Osobiście jeździliśmy z panią Wójt do Powiatu, to raczej Powiat
nie  chciał  z  nami  współpracować.  Rozmawialiśmy  z  Wicestarostą  i  Przewodniczącym
Rady o drodze powiatowej Stare Siedlisko – Dębiny i powiedziano nam, że albo będziecie
współpracować z panem Pochodajem, albo my zrobimy, co będziemy chcieli. Druga spra-
wa, jeżeli Powiat chciał dofinansowania to przyjechali do nas. Droga Stare Siedlisko –
Dębiny miała być robiona, a później przyszło pismo, że niestety nie będzie remontowana.



To jaka jest współpraca ze Starostwem? Gmina nie jest instytucją charytatywną dla Sta-
rostwa, że zgodziliśmy się na tę drogę, to tylko dla naszych mieszkańców. Myślę, że te
pieniądze wrócą z powrotem, na to czekamy.

Pan Mirosław Basarab – Mam propozycję aby Rada wystąpiła do Starostwa z wnioskiem o
pomoc w postaci dofinansowania do remontu szkół lub dróg.

Wójt Gminy – Wnioski takie składaliśmy. Starosta obiecywał ale słowa nie dotrzymał.

Pan Bogdan Pochodaj – Niech pani Wójt nie zarzuca dzisiaj, że nic nie będzie zrobione.
Do końca roku jeszcze jest czas.

Salę posiedzeń opuściła radna Barbara Miszka.

Radny Roman Waldeck – Chciałbym, aby na drodze wojewódzkiej od Wilcząt do Spęd za-
równać pobocze chociaż jakimś tłuczniem. Woda stoi w dołkach i nie można na niej mijać
się samochodami. Następna sprawa to przystanek PKS w Gładyszach. Dach jest pęknięty
i leje się woda do środka.

Ad. pkt.  7. – zakończenie obrad.

Wobec wyczerpania się tematyki obrad Przewodnicząca Rady podziękowała wszystkim
za udział i zakończyła  posiedzenie.

Sesja trwała od godziny 12:00 do godziny 14:00.

PROTOKOŁOWAŁ: PRZEWODNICZĄCA
RADY GMINY WILCZĘTA

Ryszard Żemier Krystyna Kaczyńska
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